

PENSIVE RELIGION

RELIGION PENSANTE

The Critical Power of a Long Tradition/La force critique d'une longue tradition

International Symposium international

Friday, September 18th, 2015/ Vendredi 18 septembre 2015

Université Saint-Paul University, room/local L 136, 9h30-18h00

with/ avec:

Martin Koci (KU Leuven, Belgium)

David Voprada (Charles University Prague)

Bradford Manderfield (KU Leuven, Belgium)

Anna Djintcharadze (Collège Dominicain, Ottawa)

Augustin Ramazani (University of Ottawa)

Marc De Kesel (Saint Paul University)

Louis Perron (Saint Paul University)

'Not what or who you think is God, is God: only God is God.' This thesis is foundational for the monotheistic tradition and introduces a critical spirit in the very heart of its religiosity. Rather than being opposed to religious faith, critical thinking is indispensable to it. It is therefore not a surprise that monotheistic traditions are all 'pensive religions'. Symposium organized by the Research Program *Critical Religion and Public Ethics* (Faculty of Philosophy, Saint Paul University, Ottawa, Canada). For (free) registration, please send an email to mdekesel@ustpaul.ca.

'Ce qui tu penses être Dieu, n'est pas Dieu ; ce n'est que Dieu qui est Dieu.' Cette assertion est à la base du monothéisme, introduisant ainsi l'esprit critique au cœur même de son identité religieuse. Loin d'être opposée à la foi religieuse, la pensée critique y est indispensable. Ce n'est point une surprise que les traditions monothéistes soient toutes des « religions pensantes ».

Colloque organisé par le Programme de recherche *Religion critique et éthique publique* (Faculté de Philosophie, Université Saint-Paul, Ottawa, Canada). Participation gratuite. Veuillez vous enregistrer par courriel à mdekesel@ustpaul.ca.



UNIVERSITÉ
SAINT-PAUL
UNIVERSITY

Centre de recherche en
éthique publique et gouvernance

Research Centre in
Public Ethics and Governance



ustpaul.ca